



Referat - HJR's Bestyrelsesmøde – 03.12.25

Offentligt

Bestyrelsesmedlemmer:

Rasmus Kristiansen - *Online*
Annette Frydberg
Marie-Louise Vadskær
Julie Duus
Rene Caspersen
Ole Madsen
John Gaardbo Nielsen - *Online*

Punkter

1. Bestyrelsen
2. Personale
3. Bestyrelsen & Personale
4. Økonomi
5. Etablissement
6. Opstaldere
7. Skoleafdelingen
8. Web, SoMe & PR
9. Stævner & Events
10. Eventuelt
11. Næste bestyrelsesmøde

1. Bestyrelsen

- **Sygdom i stalden - HJR's ansvar og rolle?**
Hvad er HJR's rolle/ansvar, når der er sygdom i stalden som f.eks. en virus blandt opstalderne?
Vi vil gerne have en beredskabsplan for, hvordan vi gør med syge heste i stalden. Christina vil gerne have at vide, hvis der står en hest med feber i stalden. Hvem skal betale evt. podninger?
Der skal gives besked til Christina, hvis man står med en syg hest/en hest med feber.
Man skal få foretaget en podning.
Julie og ML skriver et forslag til en procedure og sender ud i gruppen.
- **Sparringssamarbejde med andre rideklubber**
Vi besluttede på sidste mødet i august, at vi gerne vil arbejde videre med ideen om, at få et sparringssamarbejde med bestyrelserne i de andre klubber op at stå.

Opgave	Ansvar	Status
Kontakte bestyrelserne i de andre klubber.	Rasmus	Går videre til næste møde.



- **Spørgeskema**

Skal vi lave et spørgeskema til vores medlemmer – Tilfredshedsundersøgelse/APV-agtigt. Hvad er fungerer godt her? Hvad kunne være bedre? Hvad mangler vi? Hvad kan vi blive bedre til?

Spørgsmål: Vil du hjælpe med at søge fonde.

Der skal være mulighed for, at det skal være anonymt.

Rasmus har sendt et oplæg. Resten af bestyrelsen sender forslag, som så alle samles og derefter sætter Marie-Louise det op, så det kan komme til medlemmerne.

Der bør være graderet svarmuligheder (fx 1 til 5) sættes evt. op i GoogleForms eller LimeSurvey.

Vi vil gerne have spørgeskemaet ud inden generalforsamlingen.

Opgave	Ansvar	Status
Udarbejde et spørgeskema til vores medlemmer.	Rasmus – oplæg Bestyrelsen – gennemlæsning og forslag. Maria-Louise - opsætning	Går videre til næste møde.

- **Sammensætning af HJR's historie**

Næste år har HJR 90 års fødselsdag og der vil vi gerne have en tidslinje klar – hvordan startede HJR og hvad startede det med?

Birgitte Jessen og Lone Bang vil være med. De har nogle eksterne ressourcer, som de kan hive fat i, hvis der bliver behov for det. Hvis der skal søges noget frem fra net eller kommune, så hjælper Rasmus.

Opgave	Ansvar	Status
Status på det historieske udvalg.	Rasmus	Går videre til næste møde.

- **Sponsoraftaler**

Arbejde med sponsoraftaler.

PolarKøl vil fortsat gerne vil sponsorere.

John/Julie sender fakturaer til sponsorer.

Rene går med i sponsorudvalget og Maria-Louise går ud.

Alle skal læse "Bliv sponsor" under Sponsor i drevet til næste gang – så kan vi få det rettet til og få det trykt.

Opgave	Ansvar	Status
Arbejde med sponsoraftaler.	Ole og Rene	Går videre til næste møde.
Lave opfølgning på sponsorerne – Hvem har betalt? Så hvem skal der sendes fakturaer til?	Julie	Går videre til næste møde.

- **Fondssøgninger**

Til forrige møde, havde vi besøg af Stigbøjlsens formand Helle Bjerning

Det blev bestemt, at der skal oprettes en gruppe, som skal hjælpe med søgning af fondsmidler.

Gruppen skal bestå af Helle Bjerning, Pernille Næsby Pedersen og måske Mary Kristiansen samt en repræsentant fra bestyrelsen.

Fondssøgningerne skal sættes i system, så der skal laves:

- En liste over fonde, som er relevante med ansøgnings-deadlines.
- En prioriteret rækkefølge af ønsker, som der skal søges midler til.



Ting der bl.a. skal indgå i ønskelisten

- Dræn ved dressurbanerne.
- Multibane.
- Nyt tag på gæstestalden + evt. nye plader.
- Vinduer i den store ridehal.
- Spejl på kortsiden + nye spejle/rammer.

Opgave	Ansvar	Status
Er der kommet gang i gruppen og er Mary med?	Bestyrelsen	Går videre til næste møde.

2. Personale

• Ønskeliste fra Christina: Kommende planer og mangler

Generelle ønsker og planer

NYE Ønsker

- Snerydning og saltning - hvad plejer der at blive gjort?
 - Der er bestilt ved Vennelyst.
- Belysning til bomrummet - hvor wrapvognen nu står.
 - Det fikser Rene og Rasmus
- En plan for møddingen - vandet der løber ud over kanten. Det skal vi finde en holdbar løsning på, da det kan koste en dyr bøde, hvis vi får besøg.
 - Det er derfor, vi har gyllevognen og en brønd, hvorfra det pumpes op i gyllevognen. Vi skal have en ny pumpe – Ole finder pumpe.
- Harven trænger til en reparation.
 - Harven bliver kørt til reparation på fredag.
- OSB plader(eller andet) langs skabene foran Darks boks - for at afskærme.
 - Det er i orden.
- En 'større' striglepladser vil være velkomne for vores smede for at undgå uheld.
 - Der mangler tove på opsadlingspladsen i laden – Christina fikser.
- Vi mangler en ny wrapvogn.
 - Vi kigger på det.
- Vi vil gerne afskaffe baljer i striglepladser - de skal jo selvfølgelig erstattes med noget andet, men det er dårlig arbejdsstilling og ret tunge løft. De kunne evt. erstattes med en større 'møgkasse' i forhallen, som kan køres ud med minilæsser.
 - Det gælder også med indkøb af sække – de må maks. være 15 kg
 - De skal ikke afskaffes. Christina og co. skal være opmærksomme på, at de ikke bliver for fulde og så skal de gøre rene en gang om ugen.

”GAMLE” ønsker

- Minilæsser bør stå aflåst eller have en nøgleboks, så ikke alle kan bruge den, som de vil, men hvor kan det stå? Den skal stå indenfor.

Opgave	Ansvar	Status
Er der fundet en løsning på, hvor minilæsseren kan stå aflåst?	Rasmus / Ole	Der er sat nøgleboks.

Efter arbejdsdagen

- Der ligger rester af jern og gamle asbesttagplader – Rasmus og Rene finder en palle og en bigbag, og rydder op.



Opgave	Ansvar	Status
Rydde resterne af jern og gamle asbesttagplader op.	Rene / Rasmus	Det er til arbejdsdag i foråret.

Vedligeholdelse og materialer

- Gavlen på det gule hus trænger til reparation – Mark kan udføre arbejdet, hvis materialer stilles til rådighed.
Mark estimerer, at det tager en uge, at fikse, så der skal lejes stillads for en uge.
- Mark efterspørger materialer og værktøj, herunder hjelm med visir til buskrydning/fældning.
Ja til hjelm.

Opgave	Ansvar	Status
Indkøb af hjelm med visir til Mark.	Ole / Rasmus	Den får han til foråret.

Behov for overblik over kontoer til indkøb.

Christina kan få adgang til de forskellige konti.

Der skal laves en oversigt over, hvor vi har kontoer og koder, så etableringsudvalget og personalet ved, hvor vi har konto.

Opgave	Ansvar	Status
Lave en oversigt over kontoer og koder, samt give Christina adgang til disse.	John / Ole / Rasmus	Vi er gang.

Tekniske og praktiske forhold

- Ønske om at få kontrolleret/ordnet sprinkleranlægget i det lille ridehus (vanding foregår aktuelt manuelt).
Der skal bruges en Teleskoplæsser – skal den bruges andre steder, når vi alligevel har den?
Ole har en plan.
- Bedet udenfor mangler dug og flis.
Ole er på den – hvor skal det hentes henne? Toftegaard?

Opgave	Ansvar	Status
Skal Teleskoplæsseren bruges andre steder, hvis vi lejer en?	Ole	Til foråret.
Hente dug og flis.	Ole	Til foråret.

Folde

- Hvad siger bestyrelsen til de nye afstandshegn (T-hegn) ved fold 7/Isabella som mulig løsning flere steder for at skabe mere plads? Det kan bl.a. skabe plads til 6 folde ved foldene op mod Kilden.
- Sygefolde er medtaget i de fremadrettede planer.
Der skal hurtigst muligt komme en løsning – det er høj prioritet.

Opgave	Ansvar	Status
Hvad siger vi til T-hegnene?	Bestyrelsen	Idéen er fin, men de skal udføres forsvarligt, men dobbelt T og



		solide materiale og sammenfatninger.
Hvordan går det med at få etableret en ny sygefald?	Christina	Ole følger op med Christina. Den første fold på højre side (det gule hus) vil være fin som sygefald.

Vintersikring af veje og ridehaller

- Der skal indkøbes salt og magnesiumklorid til vejene og ridehallen til vinter – 10.000 kr. for vinteren.

Opgave	Ansvar	Status
Indkøbe salt og magnesiumklorid.	Ole / Rasmus	Det har Annette sørget for.

• **Personalemøde**

Christina vil gerne have/indkalde til et personalemøde - Rasmus og Annette deltager.

Opgave	Ansvar	Status
Indkalde til personalemøde.	Christina / Rasmus / Annette	Annette og Rasmus finder en dato.

Info fra Christina

- Rørene og kontraventilen i forhallen og gæstestalden er der styr - afventer Lytzen.
- Mødet med ungarbejderne gik godt, men de havde meget på hjertet - specielt ift. opstaldere der brokker sig til dem og blander sig i deres arbejde.
Christina laver opslag omkring dette, så vi kan passe på dem.
- Juleferie
Jul og nytår falder på onsdage i år. Derfor bliver mugning rykket fra onsdag til fredag (d.19/12) i uge 51 - her vil vi også have en lille julefrokost for personale.
Uge 52 bliver der ikke muget hele ugen. Mugningen bliver om mandagen d. 29/12 og vil efterfølgende kører normalt igen fra uge 2.
Christina holder fri hele uge 52, men Maria sørger for, at der bliver kørt så meget halm og wrap ind d. 23/12 som muligt. Men da det er mange dage uden voksen-personale, har vi brug for jeres/bestyrelsens hjælp.
Wrap og halm ind mindst én gang og skrabemødding mindst én gang. Det hele kan gøres på en gang og vil nok være oplagt fredag eller lørdag (26-27/12).
- Det hjælper Rene, Rasmus og Ole med.

3. Bestyrelsen & personale

4. Økonomi

• **Økonomi**

John giver status på økonomien.

Opgave	Ansvar	Status
Status på HJR's økonomi.	John	2026 bliver et spareår. Tilskud kommer i næste uge. Der skal laves en prioritet over,



		hvad der skal købes. Der skal gang i fondssøgningen. Vi vil gerne have nye spejle på kortsiden, men det er Nice-to-have pt. Der skal indkaldes til et fondssøgningsmøde med bestyrelsen og de som gerne vil hjælpe. Julie har søgt vores tilskud – vi skal have flere medlemmer – man bør være medlem, for at kunne benytte HJR's faciliteter. Et medlem under 18 år giver ca. 1.000 om året.
--	--	--

5. Etablissement

- **Havetraktor**

HJR's havetraktor er gået i stykker. Kan den repareres eller skal der en ny til?

Kan vi få en anden motor til den? Det første bud er for dyrt, så vi venter på nummer to.

Opgave	Ansvar	Status
Tilbud på ny motor i havetraktor	Ole og Rasmus	Går videre til næste møde.

- **Nye containere ved gæstestalden**

Vi drømmer om, at containeren bag gæstestalden skal væk og at vi så kan få to containere, som vi kan få tag imellem.

Opgave	Ansvar	Status
Status på drømmen om to nye containere.	Ole	Går videre til næste møde.

- **Elvogn**

Personalet har brug for en ny elvogn.

En ny koster omk. 50.000 kr. Og det er nærmest umuligt, at få fingre i en brugt.

Den har været til reparation og der skal nyt printkort i. Når det er fikset, så satser vi på, at den igen kan køre baglæns.

Vi skal lige have styr på alle vognene – 1 elvogn, 2 røde vogne og 1 gammel vogn.

Man kunne lave et lotteri med sponsorgave, for at få penge ind - Julie, ML og Annette kigger på det.

- **Nyt tag på gæstestalden**

Vores gamle gæstestald trænger meget til et nyt tag. Der skal være lysplader. Ift. pris så er et ståltag ofte billigere, men så skal der også nyt undertag til, hvilket betyder at alm. tagplader i sidste ende er billigere. Prisen er i det høje ende – det billigste tilbud fra en lokal – Hansen Ejendomsservice.

Der kommer 2 tilbud mere og Rasmus vil også tage et tilbud hjem.



Opgave	Ansvar	Status
Hente flere tilbud hjem.	Ole og Rasmus	Går videre til næste møde.
Hvad koster det at skifte de røde plader på siderne af gæstestalden ud?	Ole	Går videre til næste møde.

- **Rotunde**

Vi vil gerne have en rotunde og den skal ligge bag den lille hal hen mod springbanen.

Vi har besluttet at købe en, som Ole vil sætte op.

Vi skal have styr på hvilken slag bund, der skal være.

Normalt er en rotunde 17 m i diameter.

Opgave	Ansvar	Status
Status på lån af Charlottes rotunde	Ole / Annette	Går videre til næste møde.

- **Etablissementudvalg**

Status på Etablissementudvalget – Ole og Rasmus.

Overblik og status på opgaver.

Hvad skal der ske med afløb til de udendørs dressurbaner? En af pumperne er stået af, så der skal bruges penge på en ny pumpe.

Det ene leje på valse på baneplaneren er gået og er slidt væk – Valsen skal køres ud på

Frederikshavnsvej til Jens, så kan han fikse den. Rasmus har en kammerat, som har en kæmpetrailer, så han vil sørge for at få den derud.

Opgave	Ansvar	Status
Ny pumpe til afløbet på de udendørs dressurbaner.	Ole	Går videre til næste møde.
Køre valse ud til Jens	Rasmus	Går videre til næste møde.

- **Skærm**

Vi skal have adgang til skærmen i forhallen.

Opgave	Ansvar	Status
Kontakte Simon, så vi kan få adgang til skærmen.	Julie	Julie har kigget på det og det kan vi godt finde ud af.

- **Lappe huller i vejen**

Der trænger voldsomt til at blive lappet huller i vejen, men det er dyrt – hvad kan vi gøre?

Kold asfalt – det er dyrt og kan komme til at koste mere end hjælp fra kommunen. Vi prøver at lappe et par huller med knust beton og ser om det virker.

Opgave	Ansvar	Status
Forsøg med at lappe huller med knust beton – status?	Rene	Går videre til næste møde.

- **Vandkopper skal fjernes, hvor staldskabene står**

Det er blevet besluttet, at Mark skal fjerne vandkopper, hvor staldskabene står i den lille hal, så der bliver bedre plads.

Opgave	Ansvar	Status
--------	--------	--------



Fjerne vandkopperne, der hvor skabene står i den lille stald.	Ole	Går videre til næste møde.
---	-----	----------------------------

6. Opstaldere

- **Hestepas**

Christina vil gerne, at alle opstaldere, som ikke har deres hestepas til at ligge på HJR, afleverer en kopi af forsiden af deres hests hestepas, så hun har styr på, hvilke heste der er opstaldet.

Opgave	Ansvar	Status
Lave opslag i Opstaldergruppen	Maria-Louise	Går videre til næste møde.

- **Mobil, vaping og billeder/video**

Der er stadig flere medlemmer, som har svært ved at huske, at man ikke må vape indendørs på HJR, at man skal huske at spørge, inden man tager billeder/video, når andre rider i baggrunden, og at man ikke må bruge mobilen, når man enten rider eller går rundt med sin hest i hallerne.

Der skal lave et opslag til Opstaldergruppen – ML laver det.

Hund skal i snor

Vaping

Mobil

Billeder/video

Opgave	Ansvar	Status
Lave opslag i Opstaldergruppen	Maria-Louise	Går videre til næste møde.

- **Rotter**

Vi har stadig problemer med rotter. Vi har fået gift, som Mark skal lægge ind i skillevæggene i stalden (onsdag). Christina foreslå at vi får en privat rottefænger ud, da deres gift er langt mere effektive end den kommunen har – rotterne vil nemlig ikke spise den fra kommunen.

- **Opbevaring bag gæstestalden**

Hvor meget wrap/hø/andet må man have opbevaret bag gæstestalden? Der er flere, der har virkelig meget, som fylder godt op.

Vi får styr på rideskolens først og så får vi styr på det andet bagefter.

Forslag om, at man skal betale for den plads man bruger behandles på mødet.

Det blev besluttet, at det skal koste det antal trailerpladser, som man udfylder.

- **Ventelister**

Efter ønske fra flere opstaldere, blev det på bestyrelsesmødet vedtaget, at ventelisterne for bokse i gæstestalden og laden samt privatfolde skal offentliggøres på vores hjemmeside.

For at undgå GDPR-problemer nøjes vi med at angive folks fornavne på listen sammen med dato for opskrivning. Derudover skal fremtidig tilmelding til listerne foregå via hjemmesiden, hvilket der er fundet et setup til (Maria-Louise).

Der skal laves et sæt regler for de forskellige ventelister. Skal man evt. betale for at være på listerne? Annette og Maria-Louise kigger på det.

Der skal spørges de folk, der står på listen og de stadig ønsker, at stå der.

Opgave	Ansvar	Status
Lave et udkast til regler til	Marie-Louise	Går videre til næste møde.



ventelisterne		
Lægge ventelister til privatfolde, bokse i laden og i gæstestalden på hjemmesiden.	Marie-Louise	Går videre til næste møde.

- **Velkomstmateriale**

Der skal laves en velkomstpakke med velkomstmateriale til nye i HJR. Der skal laves 4 versioner:

- Til nye opstaldere i hovedstalden.
- Til nye opstaldere i gæstestalden.
- Til nye skoleryttere.
- Til nye medlemmer, som kommer med heste udefra.

Opgave	Ansvar	Status
Sammensætte en gruppe, som skal give input til materiale (nye og "gamle"). Udarbejde velkomstmateriale.	Marie-Louise	Går videre til næste møde.

7. Skoleafdelingen

- **Skoleponyer**

Vi mangler virkelig nye skoleponyer. Store 1'er ponyer/heste – gerne 3-4 stk.

Rosa, Julie og Maria-Louise er på udkig efter nye, så vi kan få nogle gode nogen, så hurtigt som muligt.

Derudover mangler flere af de nuværende ponyer ordentlige sadler og nogle også trenser.

Derudover har bestyrelsen bevillet køb af 3 nye skoleponyer/heste hurtigst muligt.

Opgave	Ansvar	Status
Køb af nye skoleponyer/heste	Maria-Louise	Der er købt 2 nye skoleponyer og 1 skolehest. De er allerede godt i gang i elevskolen.

HJR har meldt et hold til DRFs Elevskole Cup. Vi skal i første pulje ride mod Uggerhalne Sportsrideklub. Vi skal ride hos dem d. 24/1 og de kommer hos os d. 7/2. Op til stævnerne holde vi (Rosa og ML) begge lørdage før (17/1 og 31/1) holder vi træning og programridning og d. 6/2 spiser vi sammen om aftenen, hvor vi skal orden udstyr og gøre ponyer fine.

8. Web, SoMe & PR

- **Status på SoMe, web og PR**

Opgave	Ansvar	Status
Status på SoMe, web og PR.	Marie-Louise & Julie	Det går rigtig godt. Der har været en stigning på følgere på Instagram på 40% og 25% på Facebook. Vi får meget positiv feedback fra folk, som nyder at følge med i, hvad der sker hos HJR.



9. Stævner & Events

Events

- 5/12: Julefrokost – aflyst pga. for få tilmeldinger.
- 24/1: Elevskole Cup – konkurrere mod Uggerhalne i Uggerhalne
- 7/2: Elevskole Cup – konkurrere mod Uggerhalne på HJR
- Februar: Fastelavnssjov
- 14/2 – 15/2: HJR D-stævne i dressur – aflyst grundet mangel på dommere
- 21/3 – 22/3: HJR D-stævne i dressur
- Forår: Velgørenhedsstævne til fordel for Hospitalsklovnene
- Sommer: Bagagerumsmarked for hele Hjørring

10. Eventuelt

- Kæpheste: De forældre som var engageret i det – deres børn går nu til ridning og rider derfor ikke kæphest mere. Vi mangler nye til kæphesteudvalget – hvordan får vi det?
- Kunne man tilbyde trækture på skoleponyer til et kæphestevent?
- Bagagerumsmarked til sommer for hele byen. Trækture på skoleponyer og kæphesteridning.
- Dana Cup evalueringsmøde – vil vi have det til næste år? Vi har sagt JA.

11. Næste bestyrelsesmøde

TBA.